
NAVNEORD (substantiver) 

Navneordenes flertalsdannelse (substantiver i pluralis) 

De fleste navneord danner flertal med et s 

Ental: room Flertal: rooms 

 

1. Navneord, der ender på -s, -ch, -sh, -ss, -x eller z, danner flertal med -es: 

bus - buses, church - churches, bush - bushes, kiss - kisses, box - boxes, quiz - quizzes 

 

2. Nogle ord, som ender på -o, tilføjer -es i flertal: 

tomato - tomatoes, potato - potatoes 

 

3. Hvis ordet ender på konsonant + y, kommer det til at ende på -ies i flertal: 

family - families, baby - babies (men ikke, hvis der står en vokal foran y'et: boy - boys) 

 

4. En række ord, der ender på -f i ental, får -ves i flertal: 

calf - calves, knife - knives  

Flere: half, loaf, life, wife, leaf, sheaf, thief, elf, self, shelf, wolf 

 

5. En række navneord har helt uregelmæssig flertalsdannelse, fx: 

child - children, man - men, woman - women, goose - geese, tooth - teeth, foot - feet, 

mouse - mice 

 

6. Nogle navneord er ikke tællelige på engelsk – derfor aldrig ”a / an” foran dem og aldrig 

flertals-s: 

advice (råd), furniture (møbler), information, news, money, bread m.fl. 

Ligesom fx water og sugar kan man ikke tælle, hvor mange der er, men kun hvor meget 

der er af det.  

 

Hvis man har brug for at tælle dem, må man tage andre ord til hjælp: 

- et møbel: a piece of furniture to møbler: two pieces of furniture 

- en oplysning: a bit of information mange gode oplysninger: much good information 



- et franskbrød: a loaf of white bread to franskbrød: two loaves of white bread 

Da ordene ikke kan tælles, oversættes mange med much og få med little: 

Der er ikke mange nyheder om emnet: There is not much news on the topic 

Der er kun få penge på kontoen: There is little money on the account 


